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Sammandrag av besluten 

13§ Motion: Mångfald i ungdomsarbetet 

 

I december publicerades "Aktivt delaktig - kyrkans handlingsprogram 2019 - 2025 för FN:s 

konvention om rättigheter för personer med funktionsnedsättning". I det fokuseras på 

kyrkans vilja, mål och skyldighet att vara tillgänglig för alla. 

UK:s beslut:  

Församlingarna uppmanas att bekanta sig med och ta till sig kyrkans 

handlingsprogram ”Aktivt delaktig” också i barn- och ungdomsarbetet. 

Församlingarna uppmanas att öka medvetenheten om funktionsvariationer och söka 

och satsa på vägar till allas möjligheter att delta på sina villkor i församlingens 

verksamhet. 

UK ger några konkreta uppmaningar och tips till församlingarna: 

• Ge hjälpledarna en grund i hur man bemöter och hjälper personer med olika 

funktionsvariationer. 

• Ta in sakkunnig/erfarenhetstalare inom ämnet för att undervisa i 

hjälpledarutbildningen. Eller ge fördjupande kurser för intresserade 

hjälpledare och söndagsskollärare t.ex. på vilket sätt man kan hjälpa och 

stöda någon med koncentrations- eller inlärningssvårigheter. 

• Utveckla varierande andakter och bekanta sig med möjligheter att hålla 

anpassad mässa. 

UK uppmanar Kyrkans central för det svenska arbetet (KCSA) att utveckla material 

som församlingarna kan använda för att beakta mångfalden. 

 

 

16§ Motion: Egen kaffekopp på kyrkkaffet - konkret kampanj för att väcka 

diskussion kring koldioxidneutral kyrka 2030 

UK:s beslut:  

Ungdomens Kyrkodagar uppmanar alla församlingar i Borgå stift, som använder sig av 

engångskärl, att införa “egen kaffekopp” kampanjen i deras kommunikation och 

verksamhet för att starta diskussion om de miljöpåverkningar som vi alla bidrar till 

http://notes.evl.fi/julkaisut.nsf/00AF0BE88790852BC22584CC004402BC/$FILE/Aktivt_delaktig.pdf
http://notes.evl.fi/julkaisut.nsf/00AF0BE88790852BC22584CC004402BC/$FILE/Aktivt_delaktig.pdf


samt för att på ett konkret sätt föra fram informationen om kyrkans mål att bli 

kolneutral 2030. 

 

18§ Motion: Vad behövs för en ”grön skriba?” 

 

Ärendet var ursprungligen ett initiativ till diskussion, men utskottet valde att ändra initiativet 

till en motion. 

UK:s beslut: 

Ungdomens Kyrkodagar 2020 kräver att församlingarna i Borgå stift ska infoga gröna 

vanor med i sitt konfirmandarbete under hela konfirmandtiden och lära 

konfirmanderna att ta hand om skapelsen i enlighet med läroplanen Ett stort under, 

som trädde i kraft i oktober 2018. Detta kan göras till exempel genom att inför varje 

läger fastställa tillsammans med konfirmanderna 10 ekobud för lägret, bland annat 

avfallssortering, insamling av pantflaskor och att spara på vatten genom att 

uppmuntra till kortare duschtid. Tanken är att dessa vanor också tas i bruk i vardagen 

efter konfirmandtiden. Grön skriba konceptet erbjuder material för att förverkliga 

detta. 

 

 

19§ Motion: Hur kan man göra undervisningen intressantare och mer 

givande för konfirmanderna? 

 

Ärendet var ursprungligen ett initiativ till diskussion, men utskottet valde att ändra initiativet 

till en motion. 

UK:s beslut: 

Vi vill uppmana församlingarna i Borgå stift att tänka igenom sin 

konfirmandundervisning för att göra undervisningen mer tillgänglig och intressant för 

konfirmanderna. I denna genomgång vill vi att ungdomar (hjälpisar, ledare) aktivt får 

delta i planeringen genom en arbetsgrupp, vars mål är att aktivt förbättra 

konfirmandarbetet, och som innehåller både hjälpisar och anställda. Vi anser att 

katederundervisning och konceptet med ”lektioner” borde undvikas i linje med ’Ett 

stort under’ -konfirmandarbetsplanen från 2017, och alternativa 

undervisningsmetoder (t.ex. dramatiseringar, diskussioner, praktiskt arbete och 

andra sätt att sätta ungdomarnas intressen i fokus) uppmuntras. Dessutom vill vi 

uppmana nästa års UK-delegater att rapportera hur planeringsarbetet gått till. 

 



21§ Motion: Inför toapasset i församlingarnas fastigheter 

UK:s beslut: 

Ungdomens Kyrkodagar 2020 uppmanar församlingarna och samfälligheterna i Borgå 

stift att ta i bruk toapasset i sina fastigheter. Detta gör de genom att registrera 

fastigheternas adresser på toalettpassets webbsida 

https://crohnjacolitis.fi/vaikuttaminen/vessapassi/ilmoita-uusi-vessapassipaikka/ och 

genom att fästa klistermärken vid fastigheter och toaletter, som toapasset gäller. 

Dessutom uppmanar Ungdomens Kyrkodagar 2020 Kyrkomötet att göra en 

rekommendation att kyrkans fastigheter tar i bruk toapasset. Kyrkan ska vara en 

tillgänglig plats för alla och genom att införa toapasset kan kyrkan bidra till att öka 

livskvaliteten och bredda livsmiljön för personer som lever med en sjukdom som 

påverkar tarm- eller urinfunktion.  

 

 

22§ Motion: Förbättra samarbetet mellan UK och kyrkomötet samt UK 

och stiftsfullmäktige i Borgå stift 

UK:s beslut:  

UK 2020 utser en grupp representanter som skall presentera UK:s beslut inför 

stiftsfullmäktiges sammanträde den 26.05.2020. UK 2020 uppmanar att motsvarande 

representationer skall ske inför maj mötet vartannat år hädanefter, så att det infaller 

på Stiftsfullmäktiges första och tredje år under mandatperioden. 

UK:s protokoll skall skickas årligen till alla ombud i stiftsfullmäktige för Borgå stift före 

maj samt till alla ombud i kyrkomötet. 

Alla UK protokoll skall samlas i ett protokollarkiv på en lämplig tillgänglig plattform, 

till exempel evl.fi/plus. 

UK bjuder in de svenska delegaterna i kyrkomötet samt Borgå stiftsfullmäktiges 

delegater som observatörer till UK. 

 

UK beslöt att sittande ordförande och viceordförande presenterar UK:s beslut för 

stiftsfullmäktige. 

 

 

 

 

 

https://crohnjacolitis.fi/vaikuttaminen/vessapassi/ilmoita-uusi-vessapassipaikka/


Sammandrag av diskussionsinitiativen 

 

14§ Initiativ till diskussion: Verksamhet för alla   

 

Sara Grönqvist (sakkunnig; själavård och kyrkans samtalstjänst vid Kyrkans central för det 

svenska arbetet) hade lämnat in ett diskussionsinitiativ om hur väl vi välkomnar och bemöter 

människor i församlingen. 

 Utskottet var överens med initiativtagaren och ville lyfta fram initiativets 

ursprungliga frågor: Har vi i församlingarna en plan för hur ta emot nya deltagare på 

ungdomskvällen? Är vårt språk inkluderande? Och accepterar vi olika beteende och åsikter? 

Hur gör vi i församlingarna när det kommer en ny med i verksamheten. Initiativet efterlyste 

också praktiska råd för hur man kan göra församlingen mer öppen och inkluderande för alla.  

 I diskussionen tog man upp utmaningarna då unga flyttar till en ny studieort 

och man tyckte att studiebesök kunde ordnas från församlingen för att bekanta sig med 

andra församlingar. Det är också viktigt att leva som man lär. Vi säger att alla är välkomna, 

men beter vi oss också på det sättet? 

 

 

 

15§ Initiativ till diskussion: Koldioxidneutral kyrka 2030 

 

Tanja Holm (Åbo svenska församling) hade lämnat in ett diskussionsinitiativ om vilka 

åtgärder församlingarna kunde ta i praktiken för att uppnå kyrkans mål att vara 

koldioxidneutral 2030.  

Som exempel på miljömedvetna val lyfte utskottet fram att satsa på 

lokalproducerade produkter och möjliga samarbeten med lokala bönder, cykla istället för att 

åka bil, ordna busstransporter till lägergårdar och installera solpaneler vid församlingens 

fastigheter. Utskottet uppmanade till om klimatsmarta val och hur församlingarna kunde 

arbeta för att minska klimateffekterna. 

I diskussionen kom det fram att för att nå målet med kolneutralitet behövs varje 

enskild individs och församlingsinsats, men mycket är också fast i ekonomi och lagstiftning. 

Man behöver tänka igenom stora saker som värme- och energikällor och transporter, men 

också material och livsmedel som används i verksamheten.  

 

 



17§ Initiativ till diskussion: Behövs vattenflaskan i matsäcken från 

Höstdagarna? 

Hanna Wikström och Zackarias Böckelman från Vasa svenska församling hade lämnat in ett 

initiativ där man ville väcka diskussion om hur miljövänlig matsäcken från Höstdagarna är. 

 Utskottet ville flytta fokus från Höstdagarna (eftersom Höstdagarna ordnas av 

en annan organisation) till UK och kyrkliga evenemang överlag. Hur kan kyrkliga evenemang 

bli mera miljövänliga? Kan man servera mer vegetarisk mat? Kan man ha ekologiska 

produkter i caféet? Hur kan man minska mängden plast? 

I diskussionen kom fram många olika åsikter kring vegetarisk mat och närproducerad 

mat. Man lyfte också fram transporternas inverkan och påminde om att lämna tillbaka t.ex. 

läskflaskor för pantning till caféet. 

 

 

20§ Initiativ till diskussion: Mental ohälsa 

 

Matteus Ungdom hade lämnat in ett diskussionsinitiativ där man ville ställa frågan vad 

kyrkan kan erbjuda dem som kämpar med psykisk ohälsa.  

Utskottet ansåg bl.a. att mental ohälsa och dess bemötande borde tas upp i 

hjälpisutbildningen och att även anställda behöver få utbildning, att skolbesök är viktiga och 

att man inte ska skämta om mental ohälsa. På olika sätt behöver man också sänka tröskeln 

för samtal. 

 I diskussionen betonades hur viktigt det är att hjälpledarna får bra utbildning 

eftersom de är de första som ofta får möta konfirmanders psykiska ohälsa, även om 

hjälpledarna för saken vidare. De vuxna behöver också se till hjälpledarnas psykiska 

välmående. Vi vet inte vad någon bär på och vi behöver bemöta varandra med vänlighet och 

också själva våga vara och visa sårbarhet. 

 

 

23§ Initiativ till diskussion: Påverkansgrupper för unga 

 

Rebecka Stråhlman (sakkunnig; ungdomsfrågor vid Kyrkans central för det svenska arbetet) 

hade lämnat in ett diskussionsinitiativ om hur påverkansgrupper för unga kunde fungera.  

 Utskottet funderade på hur de praktiska arrangemangen med 

påverkansgrupperna kunde genomföras och betonade att det är viktigt med flera 

åldersgrupper. Man behöver också fundera hur man gör då människor flyttar till andra orter 

för att studera. Påverkansgrupperna måste hållas skilt från församlingsrådet, men de 

behöver få tillgång till det som församlingsrådet behandlar för att kunna påverka. 



 I diskussionen framkom att det bl.a. i Pedersöre, Esbo och Helsingfors redan 

finns goda exempel på påverkansgrupper med lite olika uppgiftsfördelning. Viktigt skulle 

vara att de som väljs till påverkansgrupperna inte väljs av vuxna, utan unga ska själva få 

anmäla intresse och unga ska själva få vara med och utforma gruppen.  

 

 

24§ Initiativ till diskussion: Vad kan vi lära oss av uttrycksformer för den 

kristna tron som är främmande för oss? 

 

Elias Ahlskog och Kristian Vuoristo (Petrus församling) hade lämnat in ett diskussionsinitiativ 

om hur vi bättre kunde lära oss av varandra om hur kristen tro kan se ut.  

 Utskottet konstaterade att det är viktigt att ha ett öppet sinne när man möter 

människor från olika församlingar och med olika sätt att uttrycka sin tro. Vi får inte döma 

varandra. Att uppleva nya saker betyder inte att man släpper sitt gamla sammanhang, utan 

man får större förståelse för det. 

 I diskussionen fördes fram förslag om att ordna hjälpisutbyte eller tillsammans 

inom ungdomsverksamheten ordna utflykter till andra församlingar och kyrkor. Inom 

ungdomsarbete kunde också förekomma mer ekumeniskt arbete. Det är viktigt att vi 

diskuterar med och lär känna människor med olika sätt att uttrycka sin tro.  

 


